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Oœwiadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra gospodarki Waldemara Pawlaka

Szanowny Pani Ministrze!
Zwracam siê z serdecznym apelem o kontynuowanie polityki rz¹du dotycz¹cej biopaliw. Szczególnie

teraz, w czasach kryzysu, rozwój tego sektora by³by szans¹ dla gospodarki, a rolnikom da³by poczucie,
¿e rz¹d RP wspiera i próbuje zagwarantowaæ im stabiln¹ przysz³oœæ.

W Unii Europejskiej stosowanie biopaliw stanowi jeden z istotnych elementów strategii rozwoju
energii odnawialnej. W Polsce, pomimo i¿ walka o realne uruchomienie rynku biopaliw trwa ju¿ od
2003 r., jest to nadal walka z przygniataj¹c¹ si³¹ przeciwników rynku biopaliw, czyli z reprezentantami
bran¿y paliw mineralnych.

W kwietniu bie¿¹cego roku Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi na konferencji zatytu³owanej „Bio-
komponenty – produkt poszukiwany czy zbêdny” przedstawi³o podsumowanie realizacji celów okreœlo-
nych przez rz¹d RP w zakresie wdra¿ania biopaliw przez sektor paliwowy w roku 2008. Podsumowanie
to udowodni³o jednoznacznie, ¿e pieni¹dze polskich podatników, w najprostszy z mo¿liwych sposobów,
wspiera³y producentów rolnych i wytwórców biokomponentów zagranicznych z powodu bezpoœredniego
importu realizowanego przez koncerny paliwowe PKN Orlen i Grupê Lotos.

Stosowanie biopaliw stanowi jeden z istotnych elementów strategii rozwoju energii odnawialnej
w UE do roku 2020. Element o tyle istotny w Polsce, ¿e w ci¹gu szeœciu minionych lat ca³y ³añcuch pro-
ducencki w pe³ni przygotowa³ siê do wyzwañ oczekuj¹cych go zarówno dzisiaj, jak i w przysz³oœci. Mamy
zatem wystarczaj¹cy potencja³, aby zapewniæ dostawy biokomponentów zgodnie z zobowi¹zaniami wy-
nikaj¹cymi z cz³onkostwa Polski w Unii Europejskiej.

Wszelkie wypowiedzi oraz sygna³y kwestionuj¹ce celowoœæ realizacji polityki biopaliwowej, wyolbrzy-
mianie trudnoœci w jej realizacji i rozpowszechnianie opinii o potrzebie zmian powoduj¹ z góry za³o¿ony
efekt: niepokój ca³ego ³añcucha producenckiego o stabilnoœci systemu – podstawowego elementu, na
jakim opiera siê dotychczasowy rozwój tej ga³êzi. Tym bardziej ¿e specyfik¹ tej ga³êzi gospodarki jest
d³ugofalowe dzia³anie z uwagi na rolniczy charakter produkcji surowców. Rolnik nie rozwinie ¿adnej
produkcji, maj¹c w¹tpliwoœci, czy efekty jego pracy bêd¹ komukolwiek potrzebne w nastêpnym roku.

Jestem g³êboko przekonany, ¿e istniej¹ce rozwi¹zania pozwalaj¹ bez problemu producentom paliw
mineralnych na realizacjê zobowi¹zañ wynikaj¹cych z Narodowego Celu WskaŸnikowego.

Koalicja na rzecz Biopaliw nie kwestionuje potrzeby nowelizacji obowi¹zuj¹cych przepisów w zwi¹zku
z nowymi przepisami dotycz¹cymi rozwoju biopaliw w Unii Europejskiej. Potrzebujemy jedynie stabilnej i
konsekwentnej realizacji przyjêtej w 2006 r. polityki rz¹du dotycz¹cej stosowania biopaliw. Konsekwent-
na realizacja polityki rozwoju biopaliw to w dzisiejszej sytuacji gospodarczej szansa na rozwój krajowego
przemys³u rolno-przetwórczego. Dziêki posiadanemu potencja³owi surowcowemu oraz przetwórczemu
bêdziemy w stanie w najbli¿szych latach zapewniæ dostawy biopaliw wymaganych polityk¹ UE.

Biopaliwa w dzisiejszej gospodarce to jedna z gotowych recept na kryzys, generowanie miejsc pracy
oraz praktyczne zagospodarowanie strukturalnych nadwy¿ek produkcji rolnej na cele niespo¿ywcze.
W dzisiejszej rzeczywistoœci nie staæ nas na to, aby biopaliwa sta³y siê jeszcze jedn¹ zmarnowan¹ szan-
s¹ polskiej gospodarki.

W zwi¹zku z tym zwracam siê do Pana Ministra z zapytaniem: jakie dzia³ania podejmie Ministerstwo
Gospodarki, aby wspieraæ rozwój rynku biopaliw w Polce?

Z powa¿aniem
Piotr Kaleta




